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شریعتی خبر داد: 

بررسی روند اجرای قانون رسیدگی به اموال نامشروع مسئولان  

روح الامینی در صحن مجلس:

باید به علت شرایط بازار دارو از مردم عذرخواهی کنیم

نعیمی پور فعال سیاسی اصلاح طلب:

بزرگ ترین مشکل سیاست مدارانِ داخل و خارج از 
قدرت، برقراری ارتباط با جامعه است

ســرویس سیاســی-  محمد نعیمی پور فعال 
سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این سوال که ارزیابی 
شــما از دیدار اخیر برخی از فعــالان اصلاح طلب با 
رئیس جمهور، رئیس قوه قضاییه و دبیر شورای عالی 
امنیت ملی چیست، گفت: این دیدار ها در هر صورت 
کار خوبی است و صرف نظر از این که چه نتایجی داشته 
باشد، باید با مقامات و مسئولان حاکمیت صحبت کرد. 
چون صحبت نکردن هیچ دردی را دوا نمی کند و بهتر 

است طرفین از نقطه نظرات همدیگر مطلع باشند.
وی افزود: البته باید رعایت شود که این گفت وگو 
بین طرفین باشــد و از گفت وگو های رسانه ای فاصله 
بگیرد. گفت وگو های رسانه ای جایگاه خودش را دارد 
و قبلا هم انجام شده است. اما گفت وگو های حضوری 
و خصوصی نیاز است برای اینکه احیانا در مورد مسائل 

کشور نتایجی کسب شود.
نعیمی پور در پاسخ به این سوال که آیا این دیدارها 
در وضعیت فعلی می تواند گشایشی به وجود بیاورد، 
گفت: وضعیــت موجود خیلی پیچیده تــر از این ها 
است که با یکی دو جلسه گشایشی ایجاد شود. به هر 
حــال مدت ها بین مجموعه اصلاح طلبان و حاکمیت 
بی اعتمادی و چالش هایی وجود داشــته که به سادگی 
قابل ترمیم نیست. اما اینکه بالاخره نظریات مجموعه 
اصلاح طلب به طور مستقیم و بدون ملاحظات خاص 
به حاکمیت منتقل می شــود، کار خوبی است و شاید 
بتواند در آینده راهگشا باشد؛ اما اینکه فکر کنیم با یکی 
دو ملاقات و جلسه مسئله ای به این پیچیدگی می تواند 

حل شود، ساده اندیشی است.
نعیمی پور در پاســخ به این ســوال در گذشــته 
اصلاح طلب ها و حتی شــخص آقــای خاتمی بار ها 
بحــث گفت وگوی ملی و حتی آشــتی ملی را مطرح 
کردند که در زمان خود چندان مورد استقبال واقع نشد. 
فکــر می کنید در نهایت این دیدار ها به نتیجه ای منجر 
شود یا خیر. اصلاح طلبان چقدر جدی هستند تا بتوانند 
این گفت وگو ها را به نتیجه برســانند، گفت: بحث و 
گفت وگو در سطوح قدرت، کاملا به قدرت چانه زنی و 
نقشی که گروه ها در ساحت قدرت دارند، بستگی دارد.  
وی افزود: هرچه قدرت کمتر باشــد، امکان صحبت 
و لابی کردن و به نتیجه رســیدن کمتر خواهد بود؛ اما 
اینکه به خاطر این موضوع اصلًا نباید صحبت کرد هم 
کار بسیار اشتباهی است و باید این راه  باز بماند. چون 
زمان می تواند مشخص کند که معادلات قدرت چگونه 
است. در حال حاضر اصلاح طلبان در ساحت قدرت 
توان اندکی دارند؛ لذا نمی توانند انتظار داشته باشند که 
از یک حدی بیشتر تأثیرگذار شوند. بحث آشتی ملی 
هم از همین نوع است. خیلی از کسانی که در اردوگاه 
اصول گرایی هستند، ضرورتی در آشتی ملی نمی دانند 
یا حتی ممکن است بگویند که اصلًا موضوعیت ندارد.

نعیمی پور تصریح کــرد: البته این موضوع مهم 
اســت و همــواره باید در برنامه باشــد و در مورد آن 
صحبت شود. در سطوح مختلف حاکمیت باید راجع 
به اینکه همۀ معتقدین به جمهوری اسلامی بتوانند در 
کنار هم باشــند و تصمیماتی را متأثر از صحبت های 
یکدیگر اتخاذ کنند، رایزنی شــود. لذا این کار ها هیچ 
وقت نباید از موضع سیاست و سیاست ورزی متوقف 
شود. در سخت ترین شرایط و شرایطی بد تر از این هم 
نباید متوقف شود تا معادلات قدرت اجازه بدهد که با 
یک توان و قدرت چانه زنی بیشتر این طور موضوع ها 

پیش بیاید.
نعیمی پور در پاســخ به این سوال که آیا در ابتدا 
نباید احزاب و چهره های سیاســی رابطه خود با مردم 
را ترمیــم می کردنــد و بعد به فکر ترمیم رابطه خود با 
حاکمیت می افتادند، گفت: بزرگ ترین مشکل کشور 
و سیاســتمداران، چه آن ها که در قدرت هستند و چه 
آن ها که خارج از قدرت یا در حاشــیه قدرت هستند، 
این است که بتوانند با جامعه ارتباط برقرار کنند. برقرار 
کردن ارتباط با جامعه هم کار ســاده ای نیست. احتیاج 
به مهارت های خاصی دارد و می توان گفت که بخش 
عمده ای از مشــکلاتی که الآن بروز کرده، ناشی از این 
است که امکان صحبت با مردم یا یک ارتباط منسجم 
مرتب وجود ندارد. نه از جانب حاکمیت و نه از جانب 
منتقدان حاکمیت. وی تصریح کرد: به نظر من، متأسفانه 
اینکه در جامعه مدنی باید فعال بود و کار کرد، بیشتر یک 
لقلقه زبان بوده و هیچ وقت به طور عمیق در مورد آن 
فکر نشده و به طور کافی هم اقدام نشده است. متأسفانه 
بعضی ها آن را در حد یک کار خیریه یا ایجاد سمن یا 
نهاد هــای تحت عنوان NGO می دانند. نه اینکه مفید 
نباشد؛ اما عملا این  موارد نمی توانند به طور گسترده ای 
ارتباط با جامعه مدنی را فراهم کنند و متأســفانه حتی 
خودشــان نمی توانند با هم هماهنگی کرده و یک کار 
و هــدف را به طور هماهنگ پیش ببرند. وی تصریح 
کرد: احزاب ما خیلی ضعیف تر از این حرف ها هستند 
که بتوانند برنامه های گسترده تری داشته باشند و با مردم 
ارتبــاط برقرار کنند؛ در واقــع احزاب در حد بحث و 
بررسی مسائل سیاســی روز بروز دارند. در حالی که 
ابعاد کار با مردم و جامعه مدنی طلب می کند که احزاب 
در فعالیت های اجتماعی و فرهنگی بیشــتر از این کار 
کنند. هر چند که معتقد هستم که اصلًا کاری نکرده اند 
و لذا احزابی که الآن در حاشــیه هستند اگر بخواهند 
توانمند شوند و کار های مؤثری کنند، ضرورت دارد که 
در زمینه های اجتماعی و فرهنگی فعال باشند و در زمینه  

مسائل اقتصادی کشور هم صاحب نظر باشند. صرف 
دادن یک سری بیانیه نمی شود عنوان کرد که ما حزب 
داریم. کار حزب سازماندهی و تشکیلات و ساماندهی 
مردم است که ما از این جهت دچار خلأ کامل هستیم.

نعیمی پور در پاســخ به این ســوال که چرا خبر 
دیدارهای بخشی از حاکمیت و اصلاح طلب ها خیلی 
با اســتقبال و توجه مردم همراه نشد، گفت: اولا اینکه 
مردم چه کســانی هســتند. همۀ مــا از مردم صحبت 
می کنیم؛ اما معلوم نیست که منظور از مردم چه کسانی 
هستند. در واقع ما به مخاطبان خود و کسانی که مسائل 
و حرف های ما را دنبال می کنند، عنوان مردم می دهیم. 
غیر از ما کســان دیگر هم این کار را می کنند؛ بنابراین 
ایــن حرف کلی که مــردم این طور می خواهند یا این 
طور نمی خواهند، خیلی دقیق نیست و ما را به اشتباه و 

انحراف می اندازد؛ یعنی اصلاح طلبان و سایرین.
وی افزود: باید اول تکلیف این مسئله روشن شود؛ 
اما مهم تر از آن این اســت کــه این مباحث مربوط به 
افکار عمومی و واکنش آن ها نیســت. این ها در سطح 
سیاست ورزی و سیاســت است که شاید اصلًا مورد 
علاقه مردم هم نباشــد فقط نتایج این کار ها می تواند 
مورد توجه باشد. لذا سیاست مدار کسی است که ضمن 
اینکــه به افکار عمومی توجه دارد، از افکار عمومی به 
عنوان ابزار در سیاست در جای خود استفاده می کند. نه 
اینکه تنها ابزار و تنها نقطه قوتش این باشد که بخواهد به 
طور مرتب و در هر موضوعی با افکار عمومی صحبت 
کنــد، قبل از اینکه نتایج کار ها، صحبت ها و اقداماتش 
روشــن باشد. نعیمی پور تصریح کرد: اتفاقا من اعتقاد 
دارم که خلط مبحث در این قضیه باعث شــده است 
که اشتباهات فاحشی توسط سیاست مداران صورت 
بگیرد و به جای اینکه برای حل مســائل کشور پیش 
قراول باشند، دنباله رو فضایی هستند که بیشتر هم در 
فضای مجازی شکل می گیرد و این دنباله رویی برای 

سیاست مدار اشکال اساسی است.

سرویس سیاســی- رئیس فراکسیون شهید 
دیالمه مجلس شورای اسلامی از بررسی روند اجرای 
قانون رســیدگی به اموال و دارایی های نامشــروع 
مســئولان و مقامات در نشســت این فراکسیون با 

حضور معاون حقوقی رئیس جمهور خبر داد.

مالک شــریعتی نیاســر در تشــریح جلسه 
فراکسیون شهید دیالمه مجلس شورای اسلامی، بیان 
کرد: این جلسه با محوریت پیگیری های فراکسیون 
در موضوعات شــفافیت و مبارزه با فساد با حضور 
معاون حقوقی رئیس جمهور برگزار شد. موضوع 
این جلسه پیگیری اجرای قانون نحوه اجرای اصل 
۴۹ قانون اساسی بود. این قانون مصوبه سال ۱۳۶۳ 
در ارتباط با رســیدگی به اموال نامشــروع در رژم 
شاهنشــاهی بود و در ســال ۱۳۹۸ الحاقاتی به این 
قانون اضافه شــد. وی در ادامه اظهار کرد: بر اساس 
الحاقات این قانون هر گونه اموالی که مســئولان و 
مقامات در سطوح مختلف در سال های مختلف بعد 
از انقلاب به دلایل و شواهد نامشروع کسب کردند 
توسط دادستان های کشور از جنبه حقوقی رسیدگی 

می شود و اموال به بیت المال برگردانده می شود.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: اصلاحیه این قانون ابلاغ شــده و آیین 
نامه اجرایی آن را قوه قضاییه در زمان حجت الاسلام 

رئیســی تهیه و ابلاغ کرده است. رئیس فراکسیون 
شهید دیالمه مجلس با بیان اینکه ما در مجلس پیگیر 
اجرای این قانون هستیم، گفت: طبق قانون هر سال 
نحوه اجرا و پیگیری قانون باید به صورت گزارش 
به مجلس ارایه و رســیدگی شود. بر اساس ماده ۲۵ 
قانون نحوه اجرای اصل ۴۹ ، قوه قضائیه موظف است 
حداقل هر سال یک بار علاوه بر گزارش مشروح به 
مجلس شورای اسلامی، گزارش اجرای احکام مقرر 
در این بخش را به اطلاع عموم مردم برساند. وی در 
ادامه تاکید کرد: ما از جنبه پیگیری نظارتی مجلس و 
اجرای قوانین ضد فساد و شفاف ساز در حوزه اموال 
و دارایی و با هدف اعتمادسازی مردم این جلسه را 
برگزار کردیم تا ثروت های نامشروع هرچند محدود 
رسیدگی شود. این جلسه را هم در گام اول و جهت 
پیگیری اجــرای قانون اصل ۴۹ برگزار کردیم و در 
گام های نظارتی بعدی مطالبه از رئیس قوه قضاییه و 
رئیس جمهور را دنبال خواهیم کرد تا قانون آنچنان 

که در متن مترقی آن آمده است اجرا شود.

سرویس سیاسی- نماینده مردم تهران در مجلس 
گفــت: علیرغم هشــدارها، عدم مدیریــت به موقع 
درون و برون ســازمانی منجر بــه اخلال در بازار دارو 
شــد، باید از مردم عذرخواهی کنیم که امروز شربت 
ساده سرماخوردگی در دسترس نیست. عبدالحسین 
روح الامینی نماینده مردم تهران در مجلس شــورای 
اســلامی در جلســه علنی مجلس در جریان بررسی 
گزارش کمیســیون بهداشــت دربــاره اجرای طرح 
دارویــار و دلایل کمبــود دارو در بازار گفت: صنعت 

داروسازی یکی از پیچیده ترین و حساس ترین صنایع 
کشور است که زنجیره ای از نهادهای مختلف باید در 
کنــار هم قرار گیرد تا محصول نهایی به دســت مردم 
برسد. بدون برنامه ریزی و مدیریت به موقع و دخالت 
مؤثر و پیش بینی شــده نمی توان محصول را به دست 
مصرف کننده رســاند. وی با بیان اینکه از سال گذشته 
در ســطوح مختلف در جلســاتی که برگزار شد این 
مطالــب را به عالی ترین مقام ها منتقل کردیم. تصریح 
کرد: امروز صنعت داروسازی مظلوم واقع شده و باید 

از آن دفاع شــود چرا که تیرماه امســال با ۱۰۰ امضا به 
ریاســت جمهوری هشدار دادند که اگر به این مطالب 
رسیدگی نشود دچار مشکل اساسی خواهیم شد. اما به 
این هشدارها توجهی نشد. علی رغم هشدارهای داده 
شــده، عدم مدیریت به هنگام درون و برون سازمانی 
منجر به وضعیت کنونی شــده اســت. همه ما باید از 
مردم عذرخواهی کنیم که امروز حتی یک شربت ساده 
سرماخوردگی و آنتی هیستامین در دسترس نیست و 

مردم با مشکل مواجه هستند.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: احزاب ما خیلی ضعیف تر از این حرف ها هستند که بتوانند برنامه های گسترده تری داشته باشند و با مردم ارتباط برقرار 
کنند؛ در واقع احزاب در حد بحث و بررسی مسائل سیاسی روز بروز دارند. در حالی که ابعاد کار با مردم و جامعه مدنی طلب می کند که احزاب در فعالیت های 

اجتماعی و فرهنگی بیشتر از این کار کنند. هر چند که معتقد هستم که اصلًا کاری نکرده اند لذا احزابی که الآن در حاشیه هستند اگر بخواهند توانمند شوند و 
کار های مؤثری کنند، ضرورت دارد که در زمینه های اجتماعی و فرهنگی فعال باشند و در زمینه  مسائل اقتصادی کشور هم صاحب نظر باشند.

سرویس سیاســی- دبیرکل خانه 
کارگر درباره انتقــادات طرف کارفرمایی 
بــه قانون کار گفت: پیــش از هرچیز باید 
ببینیم کارفرمایان و سخنگویان منافع آن ها 
صلاحیت اظهارنظر درمورد این قانون که 
قرار است منفعت جمع مشخصی را تامین 

کند، دارند یا خیر؟
تصویــب قانــون کار در ایــران با 
مشــکلات و فراز و نشــیب های فراوان 
مواجــه بوده و خــود فرآیند تصویب آن 
منجر به تشکیل نهادهای رده بالا و بزرگی 
مانند »مجمع تشخیص مصلحت نظام« در چهارچوب قانون اساسی در کشور شد. 
اختلافات بین گروه ها، نهادها، تشکل های مدنی و احزاب مختلف بر سر تصویب 
این قانون درحالی وجود داشــت که بسیاری به دلیل حمایت این قانون در برخی 
مواد خود از حقوق حقه کارگران، برچسب های زیادی از همان فردای ۲۹ آبان ماه 
۱۳۶۹ به قانون کار جمهوری اســلامی ایران بزنند و تا امروز نیز براســاس همان 
ادعاها خواهان تغییر قانون کار به نفع کارفرما هستند.  علیرضا محجوب )دبیرکل 
خانه کارگر جمهوری اسلامی ایران( با اشاره به مناقشات همیشگی بر سر قانون 
کار به ویژه ازسوی طرف های کارفرمایی و برخی صاحب نظران مدافع ایده بازار 
آزاد، اظهار کرد: قانون کار در واقع قانونی است که برای حمایت از کارگران نوشته 
و تنظیم شده است. لذا پیش از هرچیز باید ببینیم کارفرمایان و سخنگویان منافع 
آن ها صلاحیت اظهارنظر درمورد این قانون که قرار است منفعت جمع مشخصی 
را تامین کند، دارند یا خیر؟  نماینده ادوار پیشــین مردم تهران در مجلس شــورای 
اسلامی تصریح کرد: درست است که موضوع مشترکی به نام »روابط کار« وجود 
دارد که یکسوی آن کارگر است و یکسوی دیگر آن کارفرما، اما قانون در این حوزه 
جنبه حمایتی را در نظر گرفته اســت و این کاملا غیرمنطقی اســت که یک طرف 
روابط کار )کارفرما( بگوید برای آنکه حمایت از من صورت بگیرد، حمایت های 
صورت گرفته از طرف مقابل من )کارگر( را کم کنید! به عبارت بهتر کارفرما نباید 
از خود بپرســد که وظیفه خود من چیســت و چرا من تلاش نمی کنم قوانینی که 
مربوط به حمایت از کارفرمایان است، در حوزه اقتصادی بیشتر شود؟  محجوب 
با بیان اینکه »خود کارگر طرفدار کاهش هیچ وجهی از حمایت ها از هیچ قشری 
نیست« ادامه داد: اتفاقا کارگران مدافع افزایش حمایت ها از اقشار مختلف هستند. 
ما نیز همواره گفته ایم که هر نوع انتقاد از قانون کار یا تلاش برای اصلاح آن، منوط 
به آن اســت که اتفاقا حمایت ها از نیروی کار در قانون بیشــتر شود.   اما اگر کسی 
بخواهد با استفاده از تغییر قانون کار علیه خود کارگران قانونی به نام قانون کار ایجاد 
و تصویب کند و مثلا در بحث حداقل دستمزد، بیمه، ساعات کار، قراردادهای کار 
و سایر حقوق کارگران همین حداقل های اختصاص یافته را نیز تضعیف کند، طبیعتا 
جامعه کارگری و تشکل ها و نهادهای آن مقابلش قرار خواهند گرفت.  دبیرکل خانه 
کارگــر اظهار کرد: آنچه این روزها از طرف مقابل برای اصلاح یا تغییر قانون کار 
در محافل مختلف گفته می شود، بیشتر در جهت تضعیف حقوق کارگران است و 
طبیعتا ما با آن مخالف هستیم. کسانی نیز هستند که همان اهداف برای تغییر قانون 
کار به زیان کارگران را در لفافه مطرح می کنند اما در عین حال ظاهرا مدعی هستند که 
این تغییرات به نفع کارگران و برای افزایش حقوق آن ها است، اما حقیقت را طوری 
پنهان و وارونه بیان می کنند که اصل مطلب و نیت نهایی آن ها برای تضعیف منافع 
کارگران به نفع کارفرمایان، از نظرهای افراد پنهان بماند!  این فعال جامعه کارگری 
با بیان اینکه »قانون کار متعلق به کارگران اســت و هر تغییر و اصلاح در آن ناچار 
باید به نفع خود کارگران تمام شود« تصریح کرد: چطور کسانی که قصد اصلاح 
قانون کار را دارند، می خواهند علیه کسانی که برای آن ها قانون نوشته شده، تغییر 
ایجاد کنند؟ مگر می شود یک قانون برای دفاع از سرمایه و با نام کارفرما نوشته شود 
اما در آن تمامی حقوق کارفرمایان از آنچه که اکنون است، بیشتر نیز تضعیف شود؟ 
محجوب در جواب به این سوال که »برخی در سمت و سوی جامعه کارگری 
قرار دارند اما می گویند مواد قانون کار تا حدی باتوجه به تحولات موجود نسبت به 
حقوق کارگران صراحت کافی را ندارد و این موجب شده تا وزارت کار و دولت 
مدام بر بندها و تبصره های آن آیین نامه، بخشنامه و دستورالعمل اجرایی بنویسد و 
آیا این برخلاف روح قانون کار نیست؟« پاسخ داد: در بسیاری موارد می تواند این 
ادعا درست باشد، اما آنچه که بعدا تحت عنوان دستورالعمل و آیین نامه نوشته شده 
گاه با اصل متن قانون و روح آن ارتباط معکوس دارد. درک ما این است که برخی 
بخشنامه های ابلاغی درگذشته، به جای تقویت جامعه کارگری، با هدف تضعیف 
منافع تنظیم شده و یا هدف آن بازکردن فضای بیشتر برای گروه های دیگری به جز 
کارگران بوده است.  وی با تاکید دوباره بر اینکه روح قانون کار حمایت از کارگر 
اســت، تصریح کرد: اگر کسی بر این مبنا دستورالعمل و آیین نامه بنویسد درست 
اســت، اما خلاف این روح قانون کار که حمایت از کارگر است، حتی یک جمله 
نوشــتن کاری اضافی و ناهنجار است. ما با دستورالعمل نویسی ها به شیوه فعلی 
مخالفیم و معتقدیم بسیاری از آن ها باید باطل شود.  محجوب در پاسخ به این سوال 
که »آیا می توان در قانون کار شــاهد آن بود که دســتورالعمل یا آیین نامه اجرایی یا 
توضیحی در رابطه با بندهای این قانون بدون رای گیری در شورای عالی کار تنظیم 
شود؟« توضیح داد: روح قانون کار می گوید که در هر تصمیمی درباره این قانون 
و تفسیر آن ابتدا باید به شورای عالی کار و نهادهای سه جانبه گرایی میان شرکای 
اجتماعی رجوع شود. وزارتخانه و شخص وزیر تنها مامور ابلاغ تصمیمات شورای 
عالی کار درباره این دستورالعمل ها و آیین نامه های راهنمای اجرایی است. البته وقتی 
خود وزیر کار یا معاون روابط کار دستورالعمل بنویسد، آن ها خود باید پاسخگو 
نسبت به این نوع نحوه عمل خود باشند.  دبیرکل خانه کارگر در پایان توصیه کرد: 
توصیه ما به دولت این اســت که در فرآیند سه جانبه گرایی، دو جانب دیگر یعنی 
»کارفرما و کارگر« را جدی تر بگیرد و در مشورت ها و تصمیم در امور دخیل کنند. 
البته در موارد قابل توجهی این مشورت خواهی و تصمیم گیری جمعی وجود داشته 
و نتایج و برکات آن نیز بیشــتر از ســایر تصمیمات بوده اما ما خواهان افزایش این 
مشــارکت های سه جانبه بر مبنای روح قانون کار فعلی -که ثمره تلاش ها و خون  

دل های فراوان است- هستیم.

سرویس سیاســی- نماینده مردم تهران در خانه ملت از توضیحات وزیر 
ارتباطات در خصوص اقدامات این وزارتخانه برای توسعه شبکه ملی اطلاعات 
به صورت مشروط قانع شد. در نشست علنی مجلس شورای اسلامی سوال ملی 
مجتبــی رضاخواه، احمد امیرآبادی فراهانی و تعدادی دیگر از نمایندگان از وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات در خصوص اقدامات این وزارتخانه برای توســعه 
شبکه ملی اطلاعات مطرح شد که نهایتا نماینده مردم تهران به نمایندگی از سوال 
کنندگان از توضیحات زارع پور به صورت مشروط قانع شد. رضاخواه گفت: از 
وزیر ارتباطات و اطلاعات می خواهم ظرف مدت ۳ ماه مشکلات کسب وکار های 
اینترنتی را برطرف کرده و شرایطی را فراهم کنند تا این کسب و کار ها بتواند در شبکه 
ملی اطلاعات و پیام رسان های داخلی فعالیت کنند.روح اله عباس پور در تشریح 
ســوال مجتبی رضاخواه، احمد امیرآبادی فراهانی و ۷۴ نفر از نمایندگان از وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، گفت: اقدام وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
برای توسعه شبکه ملی اطلاعات محور سوال نمایندگان بوده است.عیسی زارع پور 
وزیر ارتباطات در جلســه علنی مجلس شــورای اسلامی و در جواب تعدادی از 
نمایندگان گفت: تحقق شــبکه ملی ارتباطات و اطلاعــات در صدر برنامه های 
وزارتخانه قرار دارد، تمام منابع وزارتخانه را برای تحقق طرح بســیج کرده ام؛ هر 
هفته شــورای راهبردی توسعه اطلاعات برای بررسی پیشرفت پروژه ها تشکیل 
جلسه می دهد، در این مسیر ۷ کلان پروژه تعریف شده است و بر اساس مصوبه 

شورای عالی انقلاب فرهنگی، وظایف دستگاه ها را مشخص کرده ایم.

علیرضا محجوب:

هر تلاشی برای اصلاح قانون کار منوط 
به افزایش حمایت از کارگر است

فرصت سه ماهه به زارع پور برای رفع 
مشکلات کسب و کار های اینترنتی

بازیگران سینما

رعنا رحیم پور 

فشار برای حذف سردار 

به نتیجه نرسید

زلنسکی قهرمان بود 

۱۰۰ هنرمند 

اختلاف را حل کن

سرود ملی نخواند

دیدار مکرون با مسیح علینژاد

اخبار ویژه ...

حدود دو ماه پیش کمیته  ای تحت عنوان کمیته حمایت حقوقی و قضایی 
از سینماگران در خانه سینما تشکیل شد. در این کمیته همایون اسعدیان، علیرضا 
حســینی، مهدی کوهیان، علی مردانه و نغمه دانش آشــتیانی حضور دارند. این 
کمیته برای حمایت حقوقی و قضایی از ســینماگران که در وقایع اخیر یا قبل از 
آن احضار، ممنوع الخروج، ممنوع الکار و یا بازداشت و زندانی شده اند، تشکیل 
شده است و با همکاری خانه تئاتر و موسیقی لیستی صد نفره از هنرمندان ممنوع 
الخروج و بازداشتی تهیه کرده و خبر از ممنوع الخروجی بیشتر بازیگران مشهور 
و کارگردان ها می دهد. مستندسازانی چون مژگان ایلانلو هنوز بازداشت هستند 
و گفته می شــود، خبری از مکان کتایون ریاحی نیست، با این حال در صحت و 
سلامت است. چهره های شناخته ای چون بهرام رادان و مانی حقیقی هم از ممنوع 

الخروجی خود خبر داده اند.

ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت خارجه در نشست خبری خود به سوالی 
در خصوص حواشی ایجادشده پیرامون رعنا رحیم پور، مجری شبکه بی بی سی 
پاسخ داد. خبرنگاری پرسید: با توجه به تهدید رعنا رحیم پور، اگر او بخواهد به 
ایران بازگردد این امکان وجود دارد؟ کنعانی پاســخ داد: شهروندان ایرانی برای 
بازگشت به ایران هیچ ممنوعیتی ندارند. هر فردی که علاقه مند به سفر به ایران 
است، این تسهیلات برایش فراهم است، مگر آنهایی که جرمی در ارتباط با ایران 
مرتکب شده باشند که باید پاسخگوی جرم خود باشند. هیچ شهروندی برای سفر 

و بازگشت به ایران با ممنوعیت مواجه نیست.

ســرمربی تیم ملی فوتبال در ادامه در واکنش به شایعاتی مبنی بر فشارهای 
خارج از فوتبال برای خط زدن نام ســردار آزمون از لیســت نهایی تیم ملی برای 
حضور در جام جهانی ۲۰۲۲ که منجر به لغو نشســت خبری اش  شد، تصریح 
کرد: همیشــه دور و اطراف ما این شــایعات وجود دارد. سردار به همراه یکی از 
مربیان بدنســاز ما وارد قطر شــده اند و این نشان می دهد که این موضوع درست 
نیست. کی روش تصریح کرد: من شرایط را پنهان نکردم. مطمئنا یکسری مسائل 
و مشکلات وجود دارد ولی وظیفه ما این است که مشکلات را حل کنیم. همیشه 
تلاش می کنم که بجنگم و مســائل را حل کنم. شــما من را سالیان سال است که 

می شناسید.

علی حسینی رئیس کمیسیون حمل و نقل و لجستیک اتاق بازرگانی ایران 
خاطر نشــان کرد: ســفیر ایران در قطر از توافق های بین این دو کشور خبر داد و 
حتی وزیر راه  و شهرسازی ایران به قطر سفر کرد اما در عمل این تفاهم ها به نتیجه 
نرسید و عملیاتی نشد این در حالی است که ما می توانستیم از فرصت نزدیکی 
ایران به قطر استفاده کنیم و این کشور می توانست از زیرساخت های خوب ایران 

در بخش بنادر و فرودگاه ها استفاده کند.

مهدی نصیری ســردبیر اسبق روزنامه کیهان در کانال خود نوشت: پس از 
گذشــت نزدیک ۹ ماه از جنگ اوکراین با عقب نشــینی ارتش روسیه از منطقه 
استراتژیک خرسون، معادلات جنگ به شدت به نفع ارتش اوکراین تغییر کرد. 
این تغییر موازنه مهم در میدان جنگ در حالی اســت که رســانه های نزدیک به 
جریان اصولگرایی و ارتش مجازی شــان در روز های اول شروع جنگ در حالی 
که تیتر های خود را برای پیروزی پوتین آماده کرده بودند، بار ها زلنسکی رئیس 
جمهور اوکراین را "دلقک و ضعیف" خطاب کردند. اینکه زلنسکی یک چهره 
وطن پرست است یا دست نشانده غرب، بحث این مختصر نیست و اینکه آیا او 
از اساس می توانست مانع جنگ شود یا نه، هم به مباحث طولانی و هم به گذر 
زمان نیاز دارد، اینکه اوکراین قربانی نزاع آمریکا و روسیه شد نیز به قدری عیان 
است که نیاز به توضیح ندارد، اینکه اوکراین خط مقدم دفاع از اروپا در برابر خطر 
روسیه شد نیز بدیهی است و اینکه اوکراین با حمایت تسلیحاتی و اطلاعاتی ناتو 
توانست لشکر پر مدعای روسیه را عقب براند، پر واضح است، اما یک چیز روشن 
است؛ زلنسکی دلقک نبود. او فرار نکرد، تسلیم نشد و در برابر یک تهاجم همه 
جانبه مقاومت کرد. آری، هر چند زلنسکی دلقک نبود، در این گوشه ی عالم و در 
کشورمان آدم های ابلهی بودند که با تحلیل های بچه گانه با توهم "زمستان سرد 
اروپا" فرصت تاریخی توافق هسته ای و احیای برجام و کم شدن فشار اقتصادی 

از دوش مردم را گرفتند.

شرق نوشت: حدود دو ماه پیش کمیته  ای تحت عنوان کمیته حمایت حقوقی 
و قضایی از سینماگران در خانه سینما تشکیل شد. در این کمیته همایون اسعدیان، 
علیرضا حسینی، مهدی کوهیان، علی مردانه و نغمه دانش آشتیانی حضور دارند. 
این کمیته برای حمایت حقوقی و قضایی از سینماگران که در وقایع اخیر یا قبل 
از آن احضار، ممنوع الخروج، ممنوع الکار و یا بازداشت و زندانی شده اند، تشکیل 
شده است و با همکاری خانه تئاتر و موسیقی لیستی ۱۰۰ نفره از هنرمندان ممنوع 
الخروج و بازداشتی تهیه کرده و خبر از ممنوع الخروجی اکثر بازیگران مشهور 

و کارگردان ها می دهد.

آیت الله جوادی آملی در ویدیویی که در صفحه رســمی اینســتاگراش 
منتشر کرده است گفت: هر کس با شما اختلاف دارد؛ اختلاف را حل کن، نه 
مخالــف را از پــا دربیاور. بدی را با نیکی جواب بدهید. مرض را که با مرض 
مــداوا نمی کنند؛ با دارو درمان می کنند. این پیام قرآن اســت: با هر مخالفی 
باید ســعی کنی خلاف را برداری ،بدی را بردارید نه شخص مخالف را. این 
مســاله یک امر جهانی اســت؛ غرب هم اگر می خواهد متمدانه زندگی کند، 
باید اختلاف خود را حل کند نه اینکه مخالف را تحت فشــار قرار دهد. در 

شرق هم باید همین طور باشد.

حجت الاســلام مومنی، با انتقاد از همرامی نکردن برخی ورزشکاران 
ایرانی در خواندن ســرود جمهوری اســلامی گفت: ورزشــکاری که در 
مســابقات بین المللی سرود جمهوری اسلامی ایران را همخوانی نکند، از 
غیرت ملی بی بهره اســت.وی با بیان اینکه مراقب نقشه های شوم دشمنان 
باشــیم، اظهار کرد: چرا باید در کشــوری که وسط پرچم آن کلمه الله و دور 
تا دور آن الله اکبر اســت ورزشــکاری که مدال گرفته، کشف حجاب کند و 
دشــمنان برایش کف و ســوت بزنند؟کارشناس مذهبی ادامه داد: با فاصله 
گرفتن از منویات امامین انقلاب، باید شــاهد هر اتفاقی باشــیم. امام راحل 
فرمود زمانی باید فاتحه انقلاب را خواند که مسئولی در جمهوری اسلامی 

ایران کاخ نشین شود و از کوخ نشین بی اطلاع باشد.

رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس شــورای اسلامی گفت: همه افراد 
جامعه حق نقد و انتقاد دارند، اما انتقاد نباید به گونه ای باشد که به بیت المال 
تعرض شود.حجت الاســلام مرتضی آقاتهرانی در واکنش به دیدار رئیس 
جمهور فرانســه با یکی از چهره هــای معاند ضد ایرانی و همراهان وی در 
حاشــیه مجمع صلــح پاریس، گفت: غربی ها هیــچ گاه طرف ما نبودند و 
نخواهند بود.  آنان همواره در تاریخ حامی تروریست ها بوده و خواهند بود. 

آنان هر کجا فتنه گری را ببینند، از فتنه گران حمایت می کنند.

بزرگ ترین مشــکل کشــور و سیاســتمداران، چه آن ها که در قدرت هستند و چه 
آن ها که خارج از قدرت یا در حاشــیه قدرت هستند، این است که بتوانند با جامعه 
ارتبــاط برقــرار کنند. برقرار کردن ارتباط با جامعه هم کار ســاده ای نیســت. 
احتیاج به مهارت های خاصی دارد و می توان گفت که بخش عمده ای از مشــکلاتی 
که الآن بروز کرده، ناشــی از این اســت که امکان صحبت با مــردم یا یک ارتباط 
منســجم مرتب وجود ندارد. نه از جانب حاکمیت و نه از جانب منتقدان حاکمیت.

سیاسی


